
Informe del Grup Municipal de la CUP de Reus sobre el ple de l’Ajuntament de Reus
Divendres, 16 de setembre de 2022
El ple comença amb demora per una convocatòria urgent de junta de portaveus. També pateix un 
tall d’una hora un cop començat perquè s’ha de fer junta de portaveus urgent i una roda de premsa.

ORDRE DEL DIA
1. Aprovació de l’acta del Ple de la sessió del 22 de juliol de 2022.

Queda aprovada per unanimitat.

2. Informació de l’Alcaldia.
En llegeix informe.

3. Alcaldia. Nomenament de membres i representants en distints òrgans i organismes municipals.
S’aproven diversos nomenaments.

ACTIVITATS DE LA PERSONA
4. Educació. Aprovació de la creació del Consell de la Formació Professional de Reus i
del seu Reglament regulador.

Esperem que sigui òrgan de pressió cap a la Generalitat de Catalunya, és el departament qui 
ha d’oferir una bona planificació. No ha de ser òrgan de debat, sinó de concreció. Que sigui 
un consell que marqui, passi a l’acció i pressioni el departament: el conseller Cambray no 
està fent la seva feina. S’aprova per unanimitat.

BENESTAR SOCIAL I CIUTADANIA
5. Benestar Social. Aprovació de la pròrroga i modificació del conveni de col·laboració 
interadministrativa amb la Generalitat de Catalunya per a la prestació del servei de residència 
assistida per a gent gran dependent, «Residència Horts de Miró», per a l’any 2023.

El sistema residencial de la gent gran cal revisar-lo constantment. Cal caminar cap a la 
gratuïtat i ampliar el nombre de places públiques. Cal vigilar la precarietat laboral de la gent 
que treballa en aquest sector. Hem de fiscalitzar moltes empreses que molt sovint fan negoci 
i es converteixen en fons d’inversió per a lucrar-se. S’aprova per unanimitat.

SERVEIS D'HISENDA I DE SERVEIS GENERALS
6. Intervenció. Modificació de la plantilla de personal de l'Agència de Promoció de Ciutat 
corresponent a l'exercici 2022.

No hi intervenim. S’aprova amb 15 favorables de Junts, ERC, Ara Reus, Ciudadanos i el 
regidor no adscrit, i 8 abstencions del PSC i la CUP.

COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES
7. Intervenció. Aprovació del Compte General de la Corporació corresponent a l'exercici 2021.

Del 2019 al 2022 s’ha incrementat l’esforç fiscal per habitant, en gairebé 45€. Qüestionem 
que aquest augment d’ingressos no aporti res positiu a la ciutadania, com per exemple la 
internalització de serveis, cosa que està demostrat que aporta millors repercussions a la 
població. Només s’ha donat ales per mostrar solvència econòmica i seguir optant a préstecs 
per seguir optant a macroprojectes i seguir augmentant el deute, en lloc d’intentar reduir la 
pressió fiscal a la ciutadania, quan encara tenim gent sense casa, ni llum ni sostre. S’aprova 
amb 14 vots favorables de Junts, ERC, Ara Reus, 3 vots en contra de la CUP, i 8 abstencions
PSC, Ciudadanos i el regidor no adscrit.

SERVEIS DE TERRITORI I URBANISME
8. Gestió Urbanística. Aprovació provisional del Pla especial urbanístic "Dia de Granja", Ctra. de 
Constantí km 2, partida "El Burgaret", polígon 54, parcel·la 23, de Reus.



Tenim 3 motius per a votar-hi en contra: 1, reducció dràstica de coberta per a molts animals, 
cosa que va en contra de la llei de protecció animal; 2, reducció de la suposada aula de 
natura, quan la majoria d’activitats d’aquest espai no n’hi ha de relacionades amb animals; 
3, s’anomena granja-escola però naltros en diríem zoos, pels perfils d’animals que hi ha, 
alguns dels quals ni es llisten concretament. Hem demanat el llibre de registre i el llibre 
d’inspeccions del centre.
Denunciem i reprovem que el propietari de la granja es volgués posar en contacte amb 
naltros amb anterioritat al ple: per quin motiu?
S’aprova amb 15 vots favorables de Junts, ERC, Ara Reus i Ciudadanos, 3 en contra de la 
CUP, i 6 abstencions del PSC i el regidor no adscrit.

PROPOSTES DELS GRUPS MUNICIPALS
9. Proposta de declaració del GRUP MUNICIPAL DE LA CANDIDATURA D’UNITAT 
POPULAR (CUP) en relació amb el dret a l’avortament.

La regidora i portaveu Marta Llorens fa la presentació i defensa de la moció.
Es rebutja la moció amb 8 vots favorables de la CUP i el PSC, 12 vots en contra de Junts, 
ERC i Ara Reus, i 3 abstencions de Ciudadanos i el regidor no adscrit.

MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS
10. Moció del GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS DE REUS (CS) per a l'accés universal als 
llibres de text i material didàctic a l’educació obligatòria.

Hi votarem a favor malgrat que tingui una visió bàsicament de beneficència, i malgrat que 
Ciudadanos mai no hagi qüestionat la privatització de l’educació.
Es rebutja la moció amb 11 vots favorables de Ciudadanos, el PSC i la CUP, 12 vots en 
contra de Junts, ERC i Ara Reus.

11. Moció del GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS DE REUS (CS) per a la instal·lació de llaços
d'inducció o bucles magnètics d’àudio a les instal·lacions municipals.

Moció extremadament concreta. S’aprova per unanimitat.

12. Moció del GRUP MUNICIPAL DE LA CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR (CUP) en 
relació amb la gestió del riu Siurana.

La presenta i defensa el regidor Edgar Fernández. El govern hi fa una esmena, que 
acceptem. S’aprova per unanimitat.

13. Moció del GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA
– CANDIDATURA DE PROGRÉS – (PSC-CP) per a augmentar la rebaixa del transport públic 
municipal fins al 50%.

Moció de molt curt abast. El transport ha de ser gratuït i cal que se’n respectin els horaris 
perquè la gent hi pugui confiar. El transport públic pateix les conseqüències del conflicte 
laboral que té a dins, que ha hagut d’arribar a jutjats i tot. Cal augmentar l’ús del transport 
públic, que això vol dir que hi haurà més usuaris, i això vol dir permetre l’accés d’animals 
de companyia. S’aprova per unanimitat.

14. Moció del GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA
– CANDIDATURA DE PROGRÉS – (PSC-CP) referent a augmentar l’oferta d’educació pública 
de 0-2 anys a la ciutat.

Hi votarem a favor, malgrat matisos que hi faríem, especialment a l’exposició de motius, 
així com a l’hora de plantejar assumir conseqüències com a ajuntament local, quan no li 
corresponen. Li sobra visió catòlica i hi manca visió feminista. Es rebutja amb 11 vots 
favorables del PSC, la CUP, Ciudadanos i el regidor no adscrit, i 14 vots en contra Junts, 
ERC i Ara Reus.



15. Precs i preguntes. Excepcionalment, plantegem una pregunta, que és la següent.

PREGUNTA QUE REALITZA LA CANDIDATURA D'UNITAT POPULAR DE REUS 
EN RELACIÓ AL CONFLICTE ENTRE L'ASSOCIACIÓ D'ALZHEIMER I ALTRES 
TRASTORNS NEUROCOGNITIUS DE REUS I EL BAIX CAMP I LA FUNDACIÓ 
ROSA MARIA VIVAR

El passat 1 de setembre, els mitjans de comunicació locals donaven cobertura a la notícia 
que l'Associació d'Alzheimer i altres Trastorns Neurocognitius de Reus i el Baix Camp 
denunciava la situació d'ofec econòmic que la Fundació Rosa Maria Vivar els està exposant
des de fa temps. Segons diuen, actualment, la fundació fa pagar a l'associació un cost de 
lloguer de les instal.lacions de 4.537 euros mensuals. A més, puntualitzen que aquest pot 
arribar a 9.075 euros al mes en cas que s'assoleixi un 80% d'ocupació de l'espai i que si es 
torna a baixar de ràtio d'usuàries es mantindrien els 9.075 euros segons una clàusula que 
la mateixa entitat descriu com abusiva.

Un altre punt a destacar és que en la mateixa roda de premsa també es va fer referència a 
diferents contractes que es van haver de signar “a contracor”,segons va denunciar 
l'associació i, el desconeixement previ de les clàusules del contracte per part, no només de 
l'associació sinó també per part de l'Ajuntament de Reus el qual va cedir els terrenys de 
propietat municipal.

El ple del desembre de 2018 va aprovar per unaninimitat que l'Ajuntament de Reus cedís 
per un període de 50 anys l'ús del terreny on està ubicat el centre. Segons paraules de 
l'alcalde el desembre de 2018 “l'objectiu d'aquesta cessió és que la Fundació utilitzi el 
terreny sense afany de lucre, simplement amb l'objectiu que Reus disposi d'un “centre de 
referència” en el tractament de l'alzheimer”. En aquest sentit, s'assumia un compromís per 
part del govern en l'evolució de la construcció del nou centre i el tractament de les usuàries 
durant tot el període de cessió. Nosaltres mateixes, la Cup, en el mateix ple d'aprovació vam
demanar que el consistori no es quedés “com un mer espectador que només cedeix uns 
terrenys i se'n renta les mans sinó que s'impliqui en el projecte”. 

Creiem que en una situació crítica com és la que s'ha esdevingut aquests darrers dies, 
l'Ajuntament de Reus i el govern de la ciutat hi ha de prendre partit i, per tant, plantegem 
les següents preguntes:

-Quantes reunions ha mantingut el govern amb les representants de la Fundació Rosa 
Maria Vivar des de la signatura del contracte de cessió del terreny el 2018?
-Quantes reunions ha mantingut el govern amb les representants de la l'Associació 
d'Alzheimer i altres Trastorns Neurocognitius de Reus i el Baix Camp des del 2018? 
-El govern era conscient que la Fundació Rosa Maria Vivar faria pagar lloguer a 
l'Associació d'Alzheimer i altres Trastorns Neurocognitius de Reus i el Baix Camp? Si és 
que sí, tenia coneixement de les quantitats plantejades?
-El govern té constància de l'estat de comptes de la Fundació?
-El govern ha destinat subvencions a la Fundació Rosa Maria Vivar i a l'Associació 
d'Alzheimer i altres Trastorns Neurocognitius de Reus i el Baix Camp des del 2018?
-Arran de la situació actual, el govern ha tingut reunions o trobades amb amdues parts? 
S'ha arribat a alguna resposta concluent que influeixi en el període de cessió del terreny per
part de l'Ajuntament a la Fundació Rosa Maria Vivar?

Hi respon el regidor Òscar Subirats.


